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پرسپولیسـی ها با تسـاوی سـپاهان مقابل سایپا خودشان 

را از همیشـه بـه قهرمانـی لیـگ برتـر و کسـب چهارمیـن 

قهرمانـی پیاپـی نزدیک تـر می بینند و شـاید از همین حالا 

اسـب خود را برای جشـن قهرمانی در چند بازی آینده زین 

کـرده باشـند. هرچنـد موارد مشـکوک کرونایـی در فوتبال 

کشـور ایـن نگرانـی را بیـن قرمزهـا ایجـاد کـرده کـه مبـادا با 

بـالا رفتـن تعـداد افـراد مبتـا چـاره ای جز تعطیلـی مجدد 

لیـگ برتـر وجـود نداشـته باشـد و بـاز هـم حـرف و حدیـث 

درخصـوص تعیین تکلیـف بـرای تیـم قهرمـان، سـهمیه 

آسـیایی و تیم هـای سـقوط کننده بـه لیگ یـک آغاز شـود. 

درخصـوص ایـن مـوارد و همچنین شـرایط پرسپولیسـی ها 

سـه روز مانده به بازی با ماشین سـازی با دستیار اول یحیی 

گل محمـدی تمـاس گرفتیـم. مربی قرمزها عقیـده دارد که 

سـازمان لیـگ و فدراسـیون فوتبـال بهتـر می توانسـتند 

ماجـرای تسـت گرفتـن از تیم هـا را مدیریت کننـد تا اوضاع 

فعلـی به وجـود نیایـد. گفت وگوی »فرهیختـگان« با حمید 

مطهـری را در زیـر می خوانیـد.

از بـازی بـا شـاهین بوشـهر بگوییـد. سـه امتیـاز را سـخت 

به دسـت آوردیـد!

مـن در کنفرانـس قبـل بـازی هـم بـه ایـن نکتـه اشـاره داشـتم 

کـه در نیم فصـل دوم بـازی بـا تیم هـای پاییـن جـدول به مراتب 

سـخت تر از بازی هـای دیگـر اسـت و دلیلـش  انگیـزه بالایـی 

اسـت کـه ایـن تیم هـا بـرای بقـا در لیـگ برتـر دارنـد، به همیـن 

جهـت انتحـاری و خطرنـاک بـازی می کننـد و ایـن را در بـازی 

بـا پیـکان و شـاهین بوشـهر همـه به چشـم دیدیـم. مـا فقـط بـه 

بازیکنـان تاکیـد داشـتیم کـه روی عملکـرد خودشـان متمرکـز 

باشـند و تصور نکنند که شـاهین تیمی اسـت که در نیم فصل 

اول دیده انـد. آنهـا در ایـن مـدت حسـابی پوسـت انداخته انـد 

و تیـم خیلـی خوبـی دارنـد. دیدیـد کـه پیـکان هـم در اصفهان 

بـرد پرگلـی را به دسـت آورد. ایـن نتیجـه دلیلی اسـت بـر اثبات 

حـرف مـن کـه تیم هـای پایین جـدول انتحاری بـازی می کنند 

و اگر حواس تیمی جمع نباشـد ممکن اسـت نتایج اینچنینی 

بیشـتری را هم شـاهد باشـیم. 

امـا تـا قبـل از اخـراج کمال کامیابی نیا از زمین ظاهرا کسـی 

حرف های شما را جدی نگرفته بود و بازیکنان تیم شاهین 

را دسـت کم می گرفتند. 

اتفاقـا اخـراج کامیابی نیـا نشـان می دهد که بازیکنـان ما چقدر 

این حریف را جدی گرفته و با چه جدیت و قدرتی مقابل این تیم 

صف آرایی کرده بودند. اینکه ما در نیمه اول نمایش دلچسـبی 

نداشـتیم، هیـچ ارتباطـی بـا دسـت کم گرفتـن حریـف نـدارد، 

امـا در نیمـه دوم بهتـر شـدیم و توانسـتیم 10 نفـره حریف مـان 

را شکسـت دهیم. 

البته ظاهرا 10 نفره شدن هم در نتیجه گرفتن پرسپولیس 

دخیل و توفیق اجباری بود. 

همیشـه 10 نفـره شـدن باعـث نمی شـود کـه یـک تیـم ضعیـف 

شـود و گاهـی موجـب ایجـاد شـوک مثبـت در تیم می شـود. در 

بـازی بـا شـاهین بوشـهر بازیکنـان مـا بـا اخـراج کمـال از زمین 

هوشـیارتر شـدند و خدا را شـکر توانسـتند همه جوره خودشـان 

را بـه حریـف تحمیـل کنند. 

شـما روی قضـاوت سـیدوحید کاظمـی هـم اعتراضاتـی 

داشـتید. از عملکـرد او در بـازی با شـاهین راضـی نبودید؟

یک سـری اتفاقات در گذشـته رخ داده که هواداران پرسپولیس 

روی نـام ایـن داور حسـاس شـده اند و وقتـی در بـازی اتفاقاتـی 

می بینیم که شبیه هم است و یکی با کارت زرد جریمه می شود 

و دیگـری بـا کارت قرمـز، مـا هـم دچـار سـوءتفاهم می شـویم. 

مـا در ایـن بـازی اعتراضـی بـه اخـراج کمـال نداشـتیم، بلکـه 

حرف مـان ایـن بـود کـه چـرا خطای مشـابه بـا خطای کمـال که 

چنـد دقیقـه قبـل رخ داده بـود بایـد کارت زرد بگیرد و بازیکن ما 

بـا کارت قرمـز جریمـه شـود؟ البتـه همـه داوران مـا تـاش دارند 

بهترین قضاوت را داشـته باشـند و آقای کاظمی هم جزء داوران 

خوب کشـور هسـتند. 

مدتی اسـت که بحث بازیکنان مبتا به کرونا جدی شـده. 

ظاهرا تیم ها در داشتن بازیکنان کرونایی رقابت می کنند!

اول از همـه امیـدوارم کـه هیـچ مربـی و بازیکنـی- کـه همگی از 

دوسـتان ما هسـتند- به این ویروس مبتا نشـده باشـد و همگی 

در سـامت کامـل به سـر ببرنـد. اولویـت در این گونـه مـوارد بـا 

سـامت ورزشـکاران و جامعـه اسـت کـه باید مدنظر قـرار بگیرد، 

اما در ادامه انتقادی دارم به سازمان لیگ و فدراسیون که واقعا 

در ایـن موضـوع ضعیـف ظاهـر شـدند و به نظـر مـن بایـد خیلی 

پرقدرت تـر از اینهـا ظاهـر باشـند. فکـر می کنـم حداقـل کاری 

کـه می توانسـتند انجـام دهنـد، ایـن بود که همـه تیم ها در یک 

مرکـز مـورد تاییـد فدراسـیون تسـت می دادنـد تا هیچ شـبهه ای 

ایجاد نشـود. 

اتفاق نگران کننده تر این اسـت که شـنیده می شـود برخی 

تیم هـا با بازیکنـان کرونایی به میدان می آیند. 

نمی دانـم راجـع بـه این اتفاقات چه بگویم. هنوز هم معتقدم که 

اگـر مدیریـت درسـتی وجـود داشـت، هیچ کدام از ایـن اتفاقات 

نمی افتـاد. البتـه تیم هـا، بازیکنـان و مربیـان هـم بایـد حرفه ای 

باشـند و حرفه ای عمل کنند. همه باید پروتکل ها را به درسـتی 

رعایـت کننـد، امـا متاسـفانه می شـنویم که نه تنهـا پروتکل ها را 

رعایـت نمی کننـد، بلکه دورهمی هـم می گذارند!

با نتیجه ای که سپاهان در بازی مقابل سایپا گرفت، به نظر 

می آیـد همـه قبـول کرده انـد کـه بایـد جـام بـه پرسـپولیس 

برسـد. در ایـن شـرایط بهتـر نیسـت لیـگ را تعطیل کنند و 

جـام را به شـما بدهند؟

مـا دوسـت داریـم بـه قوی تریـن شـکل ممکـن و در زمیـن بـازی 

کار را ادامـه بدهیـم و بـا توانایی هـای خودمـان جـام قهرمانـی 

را کسـب کنیـم، امـا در کل تصمیـم درخصـوص ادامـه دادن یـا 

تعطیلـی لیـگ برتـر به مراجـع ذی صـاح مثـل سـتاد مبـارزه بـا 

کرونـا در ورزش مربـوط اسـت و مـا نمی توانیـم در ایـن خصوص 

اظهارنظـر کنیم. 

ظاهـرا برخـاف تصورات تـان بایـد لیـگ را بـدون علیرضـا 

بیرانونـد ادامـه دهیـد. ایـن اتفـاق کادر فنـی را بـا چالـش 

مواجـه نکـرده اسـت؟

علیرضـای عزیـز از یازدهـم تیرمـاه بازیکـن آنتورپ شـده و ظاهرا 

نمی توانـد بـا مـا ادامـه بدهـد. او بازیکـن توانمنـدی اسـت و جا 

دارد بابـت همـه زحماتـش در تیـم از او تشـکر کنـم و در فوتبـال 

اروپـا بـرای او آرزوی موفقیـت داشـته باشـم. امـا مـا مربیـان در 

فوتبـال همیشـه با این چالش ها مواجهیـم و رفت وآمد بازیکنان 

برایمـان امـری طبیعی اسـت. مـا کار خودمان را انجـام و راه مان 

را ادامـه می دهیـم تـا بتوانیـم در شـأن باشـگاه نتیجـه بگیریـم. 

ضمـن اینکـه ما بعد از رادوشـوویچ دروازه بانان جـوان و آماده ای 

در تیـم داریـم و جـای نگرانی نیسـت. 

درخصـوص دیـدار پیـش رو بـا ماشین سـازی هـم صحبـت 

کنیـد؛ دیـداری کـه می توانـد پرسـپولیس را بـه قهرمانـی 

بسـیار نزدیـک کنـد. 

درسـت اسـت که ماشین سـازی هفت هفته اسـت رنگ پیروزی 

را به خـود ندیـده، امـا ظاهـرا آنهـا به تازگـی در کادر فنـی خـود 

تغییراتـی ایجـاد کرده انـد کـه جـا دارد بـه آقای ماجـدی تبریک 

بگویـم. قطعـا آنهـا بـرای پایـان ناکامی بـه زمین می آینـد، اما ما 

پرسـپولیس هسـتیم و نتیجـه ای جـز بـرد راضی مـان نمی کند. 

حرف پایانی؟

فقـط می خواهـم بـرد مقابـل شـاهین بوشـهر را بـه هـواداران 

خونگـرم پرسـپولیس تقدیـم کنـم. آنهـا بـا اینکـه کنـار مـا 

نیسـتند، انـرژی مثبتـی را کـه می فرسـتند حـس می کنیـم و 

بابـت حمایت هایشـان از آنهـا سپاسـگزاریم. درضمـن بـرای 

دو، سـه بازیکنـی کـه دچـار مصدومیـت هسـتند هـم آرزوی 

موفقیـت می کنـم. 
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کرونا همچنان قربانی می گیرد و به قول معاون ورزشـــی باشـــگاه 

اســـتقال باید آن را خطرناک تریـــن و منحوس ترین ویروس قرن 

شناخت، ویروسی که حتی به او هم رحم نکرده و باعث شده مادرش 

نیز مبتا شود. درخصوص اتفاقات اخیر و انصراف استقال از رقابت با 

پارس جم جنوبی به خاطر شیوع کرونا در اردوی آبی ها و همچنین سایر 

مسائل مرتبط با این باشگاه دقایقی با معاون باشگاه استقال همکام 

شـــدیم، هرچند او هم به خاطر شرایط جسمانی مادرش حال و روز 

خوبی ندارد و در ابتدای صحبت ها از هواداران و دوستداران استقال 

درخواست کرد برای شفای همه بیماران به خصوص مادرش دعا کنند. 

گفت وگوی »فرهیختگان« با احمد مددی را در زیر می خوانید. 

ابتدا از شـــرایط استقال شـــروع کنیم، هرچند می دانیم شما هم 

به خاطر وضعیت مادرتان که به کرونا مبتا شـــده، گرفتاری هایتان 

بیشتر شده و حالا باید در دو جبهه بجنگید.

از پدر و مادر مان خیلی مراقبت می کردیم و نمی دانم چه اتفاقی افتاد که 

مادرم کرونا گرفته است. باورم نمی شود که این اتفاق افتاده. الان در جامعه 

برخی آمار ها واقعی نیست و از شما می خواهم سری به بیمارستان  ها بزنید 

تا ببینید چه خبر اســـت. روز گذشـــته در مرگ ومیر در رتبه سوم دنیا قرار 

داشتیم و به خاطر بی توجهی مردم، خیلی از کشور ها را از این حیث پشت سر 

گذاشته ایم. انگار مردم بی خیال شده اند و فکر می کنند این موضوع یک 

شـــایعه و توهم است اما واقعا این ویروس مرگبار ترین ویروس قرن است و 

فعا همه پزشکان را آچمز و کیش و مات کرده است.

کمی هم درباره شرایط تیم استقال صحبت کنید. موضوع نفرات 

مبتا به کرونا به کجا رسید؟ 

طی یکی دو روز اخیر که تست کرونای بازیکنان استقال مثبت شد و از 

سوی دیگر دوستان در سازمان لیگ آن صحبت  ها را مطرح کردند، ما طی 

نامه ای از سوی باشگاه استقال خطاب به بهاروند، رئیس سازمان لیگ 

و سرپرست فدراسیون فوتبال درخواست کردیم همه بازیکنان و اعضای 

کادرفنی استقال به خاطر حساســـیت فوق العاده بالا و شرایط کشور و 

وضعیت قرمز برخی استان ها یک بار دیگر تست کرونا بدهند، چون برای 

ما حفظ سامتی بازیکنان و جان آنها یک اصل مهم است.

الان محل مناقشه و دعوا محل تست گیری است، درحالی که بازیکنان 

استقال در بیمارستان مســـیح  دانشوری تست داده بودند. گویا 

مسئولان ســـازمان لیگ این موضوع را قبول نداشته و اعام کرده 

بودند باید در مکانی تست بدهید که از مجموعه های زیرنظر سازمان 

لیگ و فدراسیون فوتبال باشد.

ما حرفی نداریم و هرجا دوستان بخواهند تست می دهیم. تست قبلی را 

هم در بیمارســـتان مسیح دانشوری دادیم و اتفاقا مصاحبه دکتر ناجی با 

»فرهیختگان« را هم به عنوان یک مستند نگه داشته و از آن استفاده کردیم.

امروز هم که برخی شایعات دیگر درخصوص یک میهمانی در منزل 

بازیکن استقال منتشر شد.

خودتان می گویید شـــایعه و من هم مانده ام چرا این صحبت  ها را مطرح 

می کنند. به نظر می رســـد برخی  که این شایعات را درست می کنند، اوج 

فاجعه را متصور نیستند. در ایران روزانه حدود 1۵0، 1۶0 نفر قربانی کرونا 

می شـــوند پس مشخص است که کشور حالت طبیعی ندارد و یعنی این 

ویروس بر آن غلبه کرده است. تا دیروز هم که آن صحبت  ها مطرح می شد 

و انگار دوستان بیمارستان مسیح دانشوری را به رسمیت نمی شناسند، اگر 

چنین است پس کجا را به رسمیت می شناسند؟ من از مسائل پزشکی سر 

درنمی آورم اما این بیمارستان معتبر تست مثبت کرونای بازیکنان ما را تایید 

کرده است. اتفاقا در جلسه ای که به همین منظور در سازمان لیگ برگزار 

شد نیز اعام کردیم هرجا که بخواهند تست می دهیم.

دربـــاره ادامـــه رقابت  ها چطـــور. در این خصوص برای اســـتقال 

تصمیم گیری شد؟ 

با این شـــرایط که تیم به قرنطینه رفته است، جان انسان ها در این شرایط 

بیشترین اهمیت را دارد. صادقانه به شما می گویم اگر شنیدید بازیکنان 

استقال بدحال شدند، اصا تعجب نکنید، چون این ویروس با هیچ کس 

شوخی ندارد و خیلی وحشی است، انگار هنوز پیه این ویروس به تن شان 

نخورده اســـت. به خدا من که دچار هســـتم ایـــن درد را می فهمم و الان 

جوان هایی در بیمارستان بستری هستند که ۷0درصد ریه هایشان درگیر 

است. دو روز پیش در بیمارستان مدرس یک خانم ۲۹ ساله بعد از مراجعه به 

یک ربع نکشید که جان سپرد، درحالی که یک بچه ۶ ماهه داشت و شوهر 

او در بیمارستان زار می زد . شرایط خیلی وخیم است و به نظرم دوستان در 

سازمان لیگ سری به بیمارستان ها بزنند.

و صحبت پایانی شما؟ 

باز هم تاکید می کنم شـــرایط خیلی وخیم است و این ویروس ورزشکار و 

غیرورزشکار و پیر و جوان و زن و مرد و بچه  و بزرگ نمی شناسد و همه باید 

مراقبت کنند. خود ما خیلی مراقب بودیم که خانواده مان و خودمان درگیر 

نشویم و الان که مادرم به این ویروس منحوس مبتا شده، از مردم می خواهم 

او را دعا کنند تا بتواند این ویروس را شکست دهد و دوباره سامتی خود را 

به دست بیاورد. همچنین از طرفداران استقال می خواهم برای بازیکنان 

این تیم هم دعا کنند، این ویروس به این شـــکل نیســـت که وقتی یک 

فوتبالیست آن را گرفت بتواند آن را شکست دهد، اتفاقا این موضوع برای 

بازیکنان بدتر است و چه بسا اتفاقاتی برایشان بیفتد که تا آخر عمر دیگر 

نتوانند به میادین برگردند.

معاون ورزشی استقال در گفت وگو با »فرهیختگان«: هرجا بخواهند تست کرونا می دهیم

تیم در قرنطینه است، شاید حال بازیکنان وخیم شود

خلیلزاده:چرابایددروغبگوییم؟

اســـماعیل خلیل زاده، رئیس هیات مدیره باشگاه اســـتقال بعد از نشست دیروز هیات مدیره 

باشگاه استقال در جمع خبرنگاران گفت:  »نشست در مورد مسائل مختلف و همچنین بحث 

کرونایی که بازیکنان ما مبتا شـــدند، برگزار شد و محوریت جلسه روی این موضوع بود. همه 

می دانند بازیکنان ما کرونا گرفتند و اگر یادتان باشـــد قبل از شـــروع بازی ها مقابل باشگاه به 

خبرنگاران گفتم که خود من نیز به این ویروس مبتا شدم. متاسفانه کسی حرف من را گوش 

نکرد و با وجود اینکه اعام کردم مخالف برگزاری ادامه بازی ها هستم ولی دیدید که تیم ما در 

بازی ها شـــرکت کرد، چون می دانستیم فدراسیون تصمیم گیرنده است اطاعت کردیم هرچند 

شـــما شاهد هستید که باشگاه های دیگر دچار مشکل شدند و خود ما نیز درگیر این موضوع 

هســـتیم. نمی دانم چـــرا عده ای باور ندارند و ادعا می کنند بازیکنـــان ما کرونا نگرفتند. مگر 

می شـــود ما کرونا نداشـــته باشیم و بگوییم به این ویروس مبتا شده ایم. تصمیم گیری در این 

زمینه برعهده فدراســـیون است و آنها باید به این مسائل رسیدگی کنند. تیم ما دچار گرفتاری 

و بیماری شده و هیچ کسی نباید این موضوع را زیر سوال ببرد. من، فتح الله زاده و پزشک تیم 

همه دچار این مشکل شده بودیم. اینکه چه بازیکنی بستری شده یا نه را نمی دانم ولی چیزی 

که شنیدم این است که بازیکنان مبتا در قرنطینه خانگی هستند.« 

عبدیان:بایدنظرمرکزموردتاییدراپذیرفت

مهدی عبدیان، عضو هیات مدیره باشگاه استقال درباره حواشی مربوط به این روزهای استقال 

و کرونایی شدن برخی بازیکنان این تیم به خبرنگاران گفت: »وقتی ماک مان وزارت بهداشت 

است باید نظر مرکز مورد تایید این وزارتخانه را بپذیریم. فکر نمی کنم جای دیگری بتواند اعمال 

نظر کرده و بگوید مرکز مورد تایید وزارت بهداشت را قبول ندارم.« 

رمضانی:بهفیفاشکایتکنید،بهشمامیخندند

ســـعید رمضانی، سرپرست تیم فوتبال استقال درخصوص نشستی که با احمد سعادتمند و 

اعضای کادر پزشـــکی اســـتقال برگزار کرد به فارس گفت:  »یک تست از بازیکنان ما گرفتند 

و قرار اســـت مجددا تست بگیرند. به ســـازمان لیگ نامه نوشتیم که به جای ۹ نفر، از تمامی 

بازیکنان تســـت بگیرند. اصا شاید ما دروغ می گوییم و تســـت بقیه بازیکنان مان هم مثبت 

باشـــد. دو روز اســـت دارم از مسئولان سازمان لیگ سوال می کنم این ۲۵ درصد را از کجا و بر 

چه مبنایی قانون کرده اند ولی هیچ کس جوابگو نیست و جوابی ندارند که بدهند. اول سوال 

کردم اگر سه دروازه بان یک تیم کرونا بگیرند تکلیف چیست و سوال دوم من این است که اگر 

سرمربی و دو دستیارش به این ویروس مبتا شوند، چه کسی باید تیم را تمرین بدهد؟ اگر شما 

جوابی گرفتید ما هم گرفتیم. این همه درگیری داریم؛ آن وقت شنیده ایم آقای سهیل مهدی 

مصاحبه کرده و مدعی شده بقیه بازیکنانی که کرونا ندارند باید تمرینات شان را شروع کنند. 

این حرف واقعا از یک مقام مســـئول بعید اســـت. اگر چنین صحبتی انجام شده که شنیده ام 

در تلویزیون مصاحبه صورت گرفته باید منطقی پشـــت آن باشد. واقعا آیا می دانند فوتبال چه 

بازی است؟ مگر فوتبال ورزش انفرادی است که بقیه اعضای تیم آن بروند و تمرین کنند؟«

سرپرست تیم اســـتقال درباره واکنش مسئولان پارس جنوبی جم گفت: »برای دوستانی که 

شـــو اجرا کردند، متأسفم. آقایان تیم هایشان را داخل زمین بردند و گرم کردند و بعد از آن هم 

بیانیه دادند و گفتند به فیفا شـــکایت می کنیم. از این حرف خنده تان نمی گیرد؟ اگر کســـی 

به فیفا شـــکایت کند، ابتدا باید دلیل بیاورد. فقط کافی اســـت فیفا بشنود که استقال برای 

جلوگیری از شـــیوع بیماری کرونا مانع از حضور تیمش در یک مســـابقه شده است. آن وقت 

ببینید فیفا چه پاسخی خواهد داد.« 

 مطهری در گفت وگو با »فرهیختگان«: 
همه تیم ها باید در مرکز مورد تایید فدراسیون تست بدهند

وتکل را   برخی ها پر
 رعایت نمی کنند

دورهمی هم می گذارند!


